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NESTANAK
Nestanak, ili gubitak nekog 
dragog, fizički je izvestan, 
isuviše opipljiv, ali  nestanak 
je mentalno  nemoguć. 
Na hiljade neurona našeg 
ljudskog mozga nisu ispitani, 
ali smo zato na njih nekoliko 
stotina veoma osetljivi, a oni 
prepoznatljivi. Svaki čovek 
na zemaljskoj kugli oseća 
bol i radost. Dva osnovna 
osećanja ciklično čine naš 
život podnošljivim. No, kako 
niko od nas nije otkrio do 
kraja ljudski mozak, čak ni 
najveći umovi, dajem sebi 
slobodu, bar da razmišljam.
Kako sam ateista, više 
verujem ljudskom mozgu 
i srcu, nego nekim višim 
silama, koje sve određuju. 
Tananim mislima, kada 
nekoga izgubimo, više 
verujemo u povezanost 
nego smo to činili pre tog 
nestanaka. Tako sve mislim, 
kako zrelo doba dolazi, 
da je u mladosti bilo lako 
bez razmišljanja, a da nas 
svaki nestanak, ma koliko 
bolan bio, obogaćuje, jer 
shavatamo suštine i suštine, 
koje su nam se nudile, ali ih 
nismo tada razumeli.
Verovatno će većina 
čitalaca ovo shvatiti kao 

parapsihološke fraze, 
ali je istina, da niz 
fizičkih nestanaka, 
gubitaka, u životu, je 
sasvim ljudski i ima 
svoj red. Zašto, niko 
ne zna. Niti će će 
ikada saznati koji je 
to red osim fizičkog 
redosleda. Pa, čak ni 
to. Jer sve je pobrkano, 

odlaze stariji i sve više mlađi.
Naš narod ima običaj da 
kaže- sudbina. Dobra je to 
reč, pojam, ali više služi za 
utehu, nego za racio.
Kako sam dupli jarac 
u horoskopu, u koji ne 
verujem, neki mi spočitavaju, 
da isuviše upotrebljavam 
logiku a zapostavljam 
osećanja. A može li se to 
dvoje razdvojiti ? Mogla bi 
se ova saga o nestancima 
nama dragih ljudi iz naših 
života nastaviti do beskraja. 
Ali, završiću je jednom misli, 
koja mi se dopala.
Glasi: “Ne broji se koliko 
godina života je prošlo, već 
koliko je života u godinama 
bilo”- Linkoln. Ili jedna 
druga, slične poruke: “ 
Milione minuta trošimi u 
životu. Znamo li uvek zašto”.
Eto, iskoristila sam ovaj 
medij, da podelim svoja 
osećanja. Ubuduće više 
neću.  Iako, iskreno verujem, 
da smo se prepoznali 
kao ljudi koji istovetno 
proživljajavaju  nestanke. A, 
oni su nažalost, neminovni.

DEVOJKA SA KRČAGOM
Jaco,  naša “Devojka sa 
krčagom” (ne znam da 
li sam pogodila ć ili č), 

doživela  je  licitaciju. Kako 
tvoja terasa gleda pravo na 
nju, ja bih izašla na licitaciju. 
Jer u vreme kada se ta ista 
“skulptura” čuvala u foaeju 
Doma kulture, dok se ne 
izgradi čuvena najmodernija 
u Srbiji, pa i na Balkanu, 
zelena pijaca, nismo imale 
šanse da  privirimo u papire, 
koji su nam bili neophodni za 
pisanje tada serije tekstova, 
o ovoj čudnovatoj tvorevini, 
tada naglašenoj, kao opet 
prvi slučaj u Srbiji javno- 
privatnog partnerstva.
Eto, mi smo pukli, pre 
“Devojke sa krčagom”. 
Al i  puče ona,  puče 
primer privatnog i javnog 
partenrstva. No, drugarice 
moja,  iz dana našeg 
tekstualnog vojevanja, kada 
nam je sva pompa oko nove 
zelene pijace bila sumnjiva, 
obistinilo se da je to javno 
(opštinsko) bilo obični jadac, 
dok je ono privatno ostalo 
gladac. Licitacija tu stvar 
neće promeniti. A ako naš 
drug Mirko uzme plajvaz, 
pa onako pedantno počne 
da češlja, ispašće, kao 
što slutim, da je opštinska 
kasa bacila milione novaca 
građana,(za nekog ne 
uzalud), da bi  se  zelena 
pijaca danas našla na 
licitaciji.
Zanimljivo je za neupućene 
da novinari ni danas posle 
toliko godina od izgradnje, 
v e l e l e p n o  n a z va n o g 
ATC-a, ne mogu dopreti 
do dokumentacije,  potpisa 
p r e d s t av n i k a  j av n o -
privatnog partnerstva, 
kamoli do cifara koje su bile 

Iz mog ugla

Impresum

UVODNIK

u igri A, ako i dopru, biće 
to više skeč, nego prava 
suština.
Nego, sve nešto mislim, 
vreme je da se zelena 
pijaca vrati na staro mesto. 
Tamo se sve asfaltira. Neka 
nadležni organi rešavaju 
ulog javnog (opštinskog) u 
zemljište, otkup kuća, plac 
marketa, ulicu tako lepog 
imena…
Kako nisam u fazonu 
građevine i investicija 
prepuštam to našem drugu 
Mirku. Ali teško da se tu bilo 
ko može snaći. Oni koji bi 
trebalo, da sa svim državnim 
aparatom, raščivijaju slučaj 
za sad nisu zainetersovani. 
Čini mi se tako.
Odoh da kupim na zelenoj 
pijaci, kod “Devojke sa 
krčagom”, u poslednji čas 
paradajz papriku za tegle. 
Ajvar je već na izmaku. 
Kasnim. Oni nikad ne kasne. 
Oni žure i uspevaju.
P.S. 
Bay the way, predlažem da 
“Devojka sa krčagom” dođe 
na našu česmu običnih 
podanika, i posluži, ako ne 
vinom ono vodom, jer nas 
drže za budale.

Sofija Pualić Špero
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Opštinu Apatin posetila delegacija ruskih privrednika

AKTUELNOSTI

Predsednik opštine Apatin, 
Milan Škrbić i predsednik 
Regionalne privredne 
komore Sombor, Zoran 
Bulatović zvanično su 
potpisali dokument o 
međuosobnoj saradnji 
kojom će  obe strane 
pokušati da stvore što bolje 
uslove za rad privrednika u 
Zapadno-bačkom okrugu.
Bulatović je rekao da je 
saradnja na nekom nivou 
postojala i ranije, ali da će 
ovakvi sporazumi dodatno 
unaprediti međusobne 

Opštinu Apatin posetila je 
delegacija iz Rusije koju 
su činili privrednici, ali i 
predstavnici ministarstava. 
Primio ih je predsednik 
opštine Apatin, Milan Škrbić 
sa svojim saradnicima.

Škrbić je gostima poželeo 
dobrodošlicu u Apatin i 
rekao da naša opština ima 
mnogo toga da ponudi, 
kao i da je Slobodna zona 
velika prednost i prilika za 
investiranje.
Prezentaciju Slobodnih 
zona Srbije, kao i Slobodne 
zone u Apatinu održali su 
Vidak Tomić, savetnik u 
Upravi za Slobodne zone 
Srbije, Maja Kuridža, vd 

direktora Slobodne zone 
Apatin, Đorđe Vignjević, 
pomoćnik predsednika 
opštine za poljoprivredu, 
i Vlado Sabadoš, direktor 
Poljoprivredne stručne 
službe Sombor.
Tomić je u svom izlaganju 
rekao da u Srbiji funkcioniše 
14 Slobodnih zona i da je 
svakoj prevashodni cilj 
implementacija politike 
zapošljavanja i dovođenja 
investitora u Srbiju. 
- Uprava za Slobodne 
zone nadležna je za 
promociju, razvoj, kontrolu 
i nadzor rada, a pored 
toga pruža i savetodavne 
usluge za potencijalne 
investitore. Postoji mnogo 
pogodnosti investiranja 
u Slobodne zone, a neke 
su carinske, fiskalne, one 
stop shop i slično, rekao 
je Vidak i dodao da lokalna 
samouprva zadržava prava 
da investitorima ponudi još 
neke pogodnosti koje im 
država nije obezbedila. 
Od Maje Kuridže gosti su 
saznali o potencijalima koje 
nudi Slobodna zona Apatin 
i oblastima u koje je najbolje 

ulagati kada je u pitanju 
naša opština. 
- Tri grane privrede koje 
su karakteristične za 
naše područje su turizam, 
poljoprivreda i industrija 
i građevinarstvo. 
Apatin ima odličnu 
g e o g r a f s k u 
poziciju jer se nalazi 
blizu granice sa 
Evropskom unijom 
i na reci Dunav koja  
je pored Apatina 
plovna svih 365 
dana u godini. 
Jedna od velikih 
prednosti najveće 
Slobodne zone u Srbiji 
jeste i to što je buduća 
luka pripojena njoj,  istakla 
je Kuridža.
Đorđe Vignjević i Vlado 
Sabadoš  su  govor i l i 

više o poljoprivrednom 
potenci jalu Zapadno-
bačkog okruga, kao i o 
zakonskim regulativama 
vezanim za investicije koje 
se odnose na ovu granu 
privrede.

Gosti su nakon prezentacije 
diskutovali i postavljali 
pitanja svojim domaćinima, 
a nakon završetka sastanka 
otišli su u obilazak Apatina i 
Slobodne zone.

odnose RPK Sombor i 
opštine Apatin. 
D i r e k to r  R e g i o n a l n e 
privredne komore Sombor 
se zahvalio predsedniku 
o p š t i n e  A p a t i n  n a 
razumevanju i istakao da 
će zajedničkim delovanjem 
pokušati da ostvare što bolje 
uslove za rad privrednika.
Milan Škribć je podržao 
inicijativu Vlade Srbije da 
se saradnja sa Privrednom 
komorom intezivira jer su oni 
svojevremeno bili nosioci 
svih inicijativa privrednika.

Potpisan sporazum o 
saradnji između opštine 

Apatin i Regionalne 
privredne komore Sombor
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Osnivačka skupština LAG-a - Pomoć u zapošljavanju
i veći standard

Na osnivačkoj skupštini 
Lokalne akcione grupe, 
LAG-a,  učestvovalo je oko 
pedesetak predstavnika 
civilnog, privatnog i javnog 
sektora sa područja Apatina, 
Prigrevice, Sonte, Svilojeva 
i Kupusine. Oni su doneli 
osnivački akt LAG-a, Statut, 
Poslovnik o radu,  izabrali 
Upravni i Nadzorni odbor, 
kao i Evalucionu komisiju.
Za LAG menadžera je 
izabrana Renata Kuruc, a 
za predsednika Upravnog 
odbora Srđan Grbić.  LAG 
menadžer Renata Kuruc 
je istakla da je reč o 
neprofitnoj organizaciji 
čije je formiranje kao i 
izrada startegije budućeg 
angažovanja počelo još 
u maju i da se nakon ove 
osnivačke skupštine, 
gde su doneta osnovna 
akta, očekuje i zvanična 
registarcija.
- U fokusu interesovanja 
LAG-a biće poljoprivreda, 
mala priverda, turizam, 
lovni i ribolovni, kultura, 
obrazovanje i sve druge 
d r u g e  o b l a s t i  o s i m 
infrastrukture. Lokalna 
akciona grupa će sredstva 
za svoje zadatke sakupljati 
iz domaćih i evropskih 
fondova na osnovu projekata 
sa kojima će učestvovati na 
konkursima. Za sad smo 
zadovoljni brojem ljudi koji 
su se odazvali da aktivno 
učestvuju u aktivnostima 
LAG-a. Ova organizacija 
će se baviti svim oblastima 
rada, osim infrastrukturom. 
Prilika je ovo za sve, da 
u raznim oblastima svog 

interesovanja, priključe nam 
se sa idejama i predlozima 
te da preko LAG-a, uz 
stručnu pomoć dođu do 
sredstava iz raznih fondova, 
za ostvarenje svojih ciljeva. 
U osnivanju organizacije 
imali smo veliku pomoć i 
podršku opštine, rekla je 
Renata Kuruc. 
Srđan Grbić, predsednik 
Upravnog odbora LAG-a, 

“Crpna Stanica 2” u 
ulici Stanka Opsenice 
u Apatinu ,  odakle se 
skoro polovina otpadnih 
voda iz grada prikuplja 
i odvodi, kompletno je 
rekonstruisana i kreće sa 
radom. Vrednost radova 
je oko pet miliona dinara, 
a izvelo ih je apatinsko 
preduzeće “Tesla”, koje 
je ovaj posao dobilo na 
tenderu i čiji su radnici i 
stručnjaci izvršili montažu 
nove opreme. 

R e ko n s t r u kc i j o m  j e 
zamenjena dotrajala 
o p r e m a ,  i z v r š e n a 
j e  a u to m a t i z a c i j a  i 
omogućeno daljinsko 

upravljanje sistemom. 
Izvršena je zamena tri 
potisne pumpe, cevi i 
razvodnih ormara, te 
u g r a đ e n  f re k v e n t n i 
modulator sa čime će 
biti postignuta značajna 
ušteda električne energije.
Kako navode u Javno 
komulanom preduzeću 
“Naš  dom” ,  najveći 
problemi crpnih stanica 
u Apatinu nastaju onog 
momenta kada krenu 

k i š e ,  k e s o n i 
se napune pa 
pumpe ne mogu 
izbaciti ogromnu 
kol ič inu vode 
zbog čega se puni 
k a n a l i z a c i o n a 
mreža. U takvim 
slučajevima oni 
su prinuđeni da 
sačekaju  kra j 

padavina. Ukoliko bi 
građani prekinuli lošu 
praksu spajanja oluka 
na kanalizacionu mrežu, 
ovako skupe investicije 

je istakao da je strategija 
LAG-a po njegovom 
mišljenju vrlo realna.
- Pri kraju je sinteza svih 
dosadašnjih predloga, 
od pol jopr ivrede do 
obrazovanja. Krećemo od 
malih stvari, korak po korak. 
To je dugoročan proces.  
Strateški, sve aktivnosti 
kreću, ali će do krajnjeg 
opt imalnog rezultata ,  
kako bismo ostvarili sve 
što smo zamislil i ,  biti 
potrebna decenija. Krajnji 
cilj je povećanje standarda 
s tanovn iš tva  i  veća 
zaposlenost. Koncepcija 
LAG-a je da ljudi sami sebi 
pronalaze posao, na osnovu 
svojih ideja, a uz logističku i 
stručnu pomoć  LAG-a, da 
se preko raznih fondova, 
domaćih i međunarodnih, 

obezbede sredstva, rekao 
je Grbić.
Koordinatorka LAG-a, 
i s p r e d  C e n t r a  z a 
upravljanje razvojem, 
iz Novog Sada, Vesna 
Avramović, ističe da je 
optimizam inici jatora 
o s n i v a n j a  L A G - a 
ohrabrujući.
- Zajedno smo radili. Mi 
imamo iskustva, a saradnja 
sa Apatincima  je na 
obostrano zadovoljstvo 
bila izvanredna, rekla je 
Avramovićeva. 
Iz LAG-a pozivaju sve ljude 
koji imaju ideje ili predloge 
projekata da se jave u LAG 
čije je privremeno sedište 
u ulici Žarka Zrenjanina 
broj 14. 

Sofija Pualić Špero

Pet miliona dinara za novu opremu u crpnoj 
stanici u ulici Stanka Opsenice

ne bi bile neophodne, jer 
prema rečima nadležnih, 
upravo na crpnoj stanici u 
Stanka Opsenice gde su 
postavljene tri nove pumpe 
posao bi mogla da obavlje 
samo jedna. 
JKP “Naš Dom” planira 
zamenu opreme i na 
drugim crpnim stanicama. 
Prednost novog sistema su 
manji troškovi električne 
enrgije, ali i održavanja jer 
su postojeće instalacije 
postavljene i projektovane 
pre 30 godina.
Opština je za dodelu 
sredstava za sufinasiranje 
izgradnje i rekonstrukcije 
vodnih objekata u javnoj 
svojini i objekata fekalne 
kanalizacije koji je raspisao 
Pokrajinski sekretarijat 
z a  p o l j o p r i v r e d u , 
vodoprivredu i šumarstvo, 
učestvovala sa sopstvenim 
sredstvima od 984 hiljade 
dinara ili 20 odsto ukupne 
vrednosti projekta od 
4.919.398,13 dinara. 
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NAPREDNJACI NASTAVLJAJU SA UREĐENJEM OPŠTINE

U prethodnim radnim 
akcijama renovirani su 
sportski tereni u Apatinu, 
Svilojevu i Sonti pa je na 
inicijativu Mesnog 
o d b o r a  S N S 
Prigrevica došao 
red da se slična 
akc i j a  ponov i 
i u ovom selu. 
K a o  i  u v e k , 
odz iv č lanova 
bio  je  ve l ik i , 
jer su podršku 
P r i g r e v č a n i m a 
p r u ž i l i  o s t a l i 
M e s n i  o d b o r i 
SNS. U akciji koja 
se odužila zbog 
obimnog posla, 

Č l a n o v i  a p a t i n s k i h 
Mesnih odbora Srpske 
napredne stranke nisu 
stali sa unapređivanjem i 
uređivanjem svog mesta. 

Fudbalski klub Dinamo 
iz Sonte za koju godinu 
će proslaviti čitav vek 
postojanja. Ambijent u kom 
se nalazi nije ni blizu onome 
kako po dugoj tradiciji 
zaslužuje.

Svoj doprinos lepšem 
izgledu samog ambijenta, 
dali su u još jednoj radnoj 
akciji aktivisti MO SNS 
Sonta. Podršku su, kao 
i uvek, dali ostali Mesni 

Renoviran sportski teren
u Prigrevici

Radna akcija naprednjaka na parkingu kod stadiona Mladosti

Uređen stadion u Sonti

zamenjena je dotrajala 
ograda iznad zida do 
komšijskog dvorišta, kao 
i kompletna dotrajala 
ograda iza golova koja 
je ujedno i ofarbana. 
Ofarbane su i metalne 
konstrukcije tribina, dok 
će drveni delovi istih biti 
montirani na proleće. 
Ono što sport iste 
najviše zanima je da su 
postavljeni novi golovi, a 
očekuje se i montiranje 
koša koji je ofarban.

U organizaciji Mesnog 
odbora 2 SNS Apatin 
sprovedena je akcija 
sređivanja parkinga i 
dela puta oko Javnog 
preduzeća za upravljanje 
putničkim pristaništem i 
marinom Apatin.

Gotovo 50 aktivista je 
uklonilo korov i travu sa 
parkinga, a očišćeno je i 
preko 500 m ivičnjaka.

odbori u opštini Apatin, pa 
je tokom još jedog vikenda 
u nizu urađen veliki posao.

P o ko š e n a  j e  t r a v a 
oko ograde i  mesta 
namenjenih za rezervne 
igrače i delegate, a zatim 
su ti objekti, kao i ograda 
i golovi,  ofarbani.  U 
nastavku akcije iskrčeno je 
svo smeće koje se nalazilo 
oko stadiona.

I u narednim vikendima, 
u skladu sa vremenskim 
prilikama, aktivisti Mesnih 
odbora Srpske napredne 
stranke Apatin će nastaviti 
sa  uređivanjem sv ih 
naseljenih mesta opštine 
Apatin.
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U Apatinu potpisan ugovor vredan 11 miliona dinara o 
daljim ulaganjima u Dom za stare i penzionere 

JKP “Naš dom” poziva 
dužnike da izmire svoja 

dugovanja uz mogućnost 
reprogramiranja 

Struja, topla voda i tuševi 
ponovo na stadionu Dinama 

u Sonti

U Apatinu je boravio 
Predrag Vuletić, pokrajinski 
sekretar za soci jalnu 
politiku, demografiju i 
ravnopravnost polova, 
koji je u ime pokrajinske 

vlade potpisao zajednički 
sporazum sa opštinom 
Apat in  o  znača jn im 
ulaganjima u ustanovu 
Dom za stare i penzionere 
Apatin. Ovaj sporazum su od 

strane domaćina potpisali 
predsednik opštine Milan 
Škrbić i direktorka Doma za 
stare i penzionere Slađana 
Šušnjar.

U svojoj izjavi za 025info 
novine, pokrajinski sekretar 
je pohvalio pozitivan primer 
rada apatinske ustanove.

Kancelarija za upravljanje 
javnim ulaganjima Vlade 
republike Srbije je pozitivnim 
ocenila predložene projekte 
od strane Doma za stare 
i penzionere i odobrila 
ova sredstva koja će biti 
usmerena na kompletnu 
zamenu podnih obloga, 
rekonstrukciju i adaptaciju 
zajedničkih kupatila, 
sanaciju ulične ograde 
i molersko farbarske 
radove. Nakon potpisivanja 

ugovora, sprovešće se 
postupak javnih nabavki u 
skladu sa zakonom, a nakon 
okončanja istog pristupiće 
se izvođenju radova u 
Domu za stare i penzionere 
Apatin u vrednosti od 11 
miliona dinara. 

Završetkom ovih radova, 
Dom za stare i penzionere će 
biti još lepši i funkcionalniji 
za život svojih korisnika.

Miodrag Baćanov

Iz JKP “Naš dom” javljaju 
da je upravo završen 
drugi krug obaveštavanja 
korisnika koji ne izmiruju 
svoje obaveze da to pod 
hitno učine. Nedeljko 
Bračika, vd direktora 
JKP “Naš dom” poziva 
korisnike da slobodno 
dođu u kancelarije Javno 
komunalnog preduzeća da 
bi se na lep način dogovorili 
oko reprogramiranja 
njihovih dugovanja. 

Prema Bračikim rečima, 
j a v n o  k o m u n a l n o 
preduzeće je moglo da 
izvrši prinudno isključenje 

korisnika, kao i da podnesu 
tužbe, što su vrlo retko do 
sada radili, ali ukoliko se 
korisnici ne odazovu ovom 
pozivu, biće prinuđeni da 
preduzmu sve zakonske 
mogućnosti u cilju naplate 
njihovih potraživanja.

Bračika je iskoristio priliku 
i da se zahvali korisnicima 
koji redovno izmiruju svoje 
obaveze, jer redovno 
izmirivanje dugova je 
garancija da će Javno 
komunalno preduzeće 
svoju vrlo bitnu funkciju u 
gradu obavljati kako treba. 

Fudbal kao najvažnija 
sporedna stvar u životu 
ima dugogodišnju tradiciju 
i u opštini Apatin. Jedan od 
delova te tradicije je i FK 
Dinamo iz Sonte, klub koji 
je osnovan 1928. godine.

U vremenu kada mladi lјudi 
sve više napuštaju sela, u 
Sonti fudbal i dalјje opstaje, 
pa sa velikim pravom 
zaslužuje mnogo bolj јe 
uslove od onih u kojima 
trenutno funkcioniše.

Zahvalјujući sredstvima 

dobijenim iz mesnog 
samodoprinosa, sanirana 
je šteta koja je nastala 
krađom insalacionih 
kablova i  ponovo je 
puštena struja koja će 
igračima omogućiti toplu 
vodu, a zamenjeni su i 
dotrajali tuševi u kupatilu. 

Sledeće na čemu se radi 
je da se u objektu za 
domara stvore uslovi za 
boravak, a nakon toga i 
da se angažuje domar koji 
će tu živeti i voditi brigu o 
ambijentu oko stadion.
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Likovna kolonija u Sonti - 
Umjetnost u sjenci starog 

oraha

A kupusziniak elégedettek 
az idei almaterméssel és az 

alma felvásárlási árával

U Sonti je održana 
11. po redu likovna 
kolonija „Sonta 2017“. 
Organizator ove kolonije 
KPZH „Šokadija“ je 
ove godine okupila 
petnaestak umjetnika 
iz regiona u za njih 
novom prostoru, dvorištu 
„Šokačke kuće“, koja ima 
sve elemente da uskoro 
preraste u etno muzej 
tradici je sonćanskih 
šokaca. 

- Trudimo se da svake 
g o d i n e  p o n u d i m o 
neki novi prostor koji 
umjetnicima može da 
posluži kao inspiracija, 
ali  i  da pokažemo 
sve prirodne i etno 
ljepote koje ima Sonta, 
kaže Zvonko Tadijan, 
p re d s j e d n i k  K P Z H 
„Šokadija“. 

Kako reče predsjednik, 
dosadašnje koloni je 
su održavane u nešto 
drugačijim okruženjima, 

uglavnom na obalama 
Dunava, a ovogodišnje 
okupljanje umjetnika u 
„Šokačkoj kući“ je na 
njih djelovalo posebno 
inspirativno za stvaranje 
novih djela. Naravno, 
domaćini su sudionike 
kolonije dočekali baš 
domaćinski, uz originalni 
bački doručak, pa tako 
uz priču i dobar zalogaj 
stvoreni su uvjeti i za 
nove slike. 

Prema Tad i janov im 
riječima, u proteklih 11 
godina ovu koloniju 
je posjetilo preko 150 
umjetnika, ne samo iz 
okoline, već i desetak 
evropskih zemalja koji su 
organizatorima ostavili 
isto toliko i slika, a što sad 
već predstavlja bogat 
umjetnički fond. 

Nakon ovogodišnje 
k o l o n i j e  b i ć e 
o r g a n i z i r a n a  i 
tradicionalna izložba 
r a d ov a  u p r a vo  u 
ovom prostoru, tako 
da „Šokačka kuća“, 
uz očuvanje običaja 
ovdašnjeg naroda, 
otvara svoja vrata i 
ljubiteljima umjetnosti. 

Miodrag Baćanov

Tekst na hrvatski prevela 
Dragana Zlatar Silađev

Kupuszina ma már nagyon 
ismert az almatermesztésről 
is és most az almaszüret 
javában zajlik.
A korábbi mint a Mutsu 
és a Golden delicious 
(sárga delisesz) almafajták 
szedése már befejeződött,  
nagy része értékesítve 
lett és egy része tárolásra 
került.Jelenleg a Red 
delicious (piros delisesz), 
az Idared és a Grenny 
Smith  fajták szedése 
van soron, tudtuk meg 
Hodovány Attilától  a 
Kupuszinai Helyi közösség 
titkárától.

-Az idei év  terméshozama 
k ü l ö n ö s s e n  j ó ,  h a 
figyelembe vesszük, hogy 
az egész környéken, a 
szomszédos  országokban 
sőt még az Európai unióban 
is a rossz időjárási viszonyok 
miatt terméskiesés van. 
Lengyelországban  is,  aki 
az orosz piac legnagyobb 
a l m a b e s z á l l í t ó j a ,  a 
természeti katasztrófák 
miatt  a termés tönkrement. 
Ez mind közrejátszott az 
alma árának alakulásában, 
ezért  az idén olyan nagyon 
jó áron tudjuk értékesíteni 

a megtermelt almát mint 
amilyenen még sohasem, 
elégedetten emelte ki 
Hodovány.
Egyébbként, Kupuszinán 
leginkább termesztett 
almafajta az Idared, 
amint mondja a falu 
H e ly i  közö s s é g é n e k  
titkára , ez eggy kiváló 
t e r m ő k é p e s s é g ű 
almafajta amely évente 
rendszeressen terem.    
- Az Idared fajta mellett 
legtöbbett termesztett 
almafajták a sárga és 
piros delisesz alma, majd 
a Grenny Smith, Mutsu és 

a Janagold, de az utóbbi 
időben mind népszerűbb 
lett a „Fuji” almafajta. A 
faluban a termelés a piaci 
igények szerint alakul és 
ezért Kupuszinán egyre 
több új körteültetvény 
van .A lakosság még 
n ö v é n y t e r m e s z t é s s e l 
f o g l a l k o z i k ,  a 
zöldségtermesztési ág 
viszont csökken, mondta 
a  025infónak Hodovány 
Attila. 

Szerző:Jelena Kosanović
Fordította: Ibojka Guzsvány
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U dvorištu gimnazije 
“Nikola Tesla” svečano su 
otvoreni renovirani sportski 
tereni koje će od sada, 
pored učenika gimnazije 
i srednje građevinske i 
drvopšerađivačke škole, 
moći da koriste i svi 
građani Apatina. 

Svečanosti  otvaranja 
ovih terena su, pored 
brojnih građana, mladih 
sportista i predstavnika 
l o ka n e  s a m o u p rave , 
prisustvovali Nedeljko 
Kovačević, direktor Uprave 
za kapitalna ulaganja APV, 
Vladimir Batez, pokrajinski 
sekretar za omladinu 
i sport, Dušan Marijan, 
načelnik zapadnobačkog 
okruga.

Najveći aplauz su dobili 
članovi državne basket 

Svečano otvoreni novi sportski tereni u apatinskoj 
gimnaziji

Dvorište vrtića u Svilojevu 
dobilo novi izgled

reprezentacije koji su u 
Kini nedavno Srbiji doneli 
titulu Svetskih prvaka. 

Pozdravljajući prisutne, u 
ulozi domaćina, direktor 
gimnazije Vojislav Petrović 
je  dao naglasak na 
školski sport i, govoreći o 
značaju fizičke aktivnosti 
među mladima, izrazio 
zadovoljstvo što su škola 

i sam grad dobili ovaj mini 
sportski centar. 

Dotrajale sprave i mobilijar 
koji su se nalazili u dvorištu 
vrtića u Svilojeva, godinama 
unazad čekale su na svoju 
obnovu i zamenu. Na osnovu 
odluke koju je 31.08.2017. 
doneo Savet MZ Svilojevo, 
obezbeđena su sredstva 
iz mesnog samodoprinosa 
kako bi dvorište ponovo 
bilo u funkciji igre i zabave 
za svoje najmlađe korisnike.

Od sekretara MZ Svilojevo 
Željka Rašete smo saznali 
da je u okviru akcije 
renoviranja dvorišta stari 
tobogan zamenjen novim, 
popravljene su ljuljaške, 
postavljene su nove klupe, 
takođe i „peščanik“, a koji je 
jedno od omiljenih mesta za 
zabavu mališana. Na kraju, 
sve sprave i mobilijar su i 
ofarbani. 

Zamenica predsednika 
opštine, Dubravka Korać, 
je izrazila zadovoljstvo što je 
jedna ideja koja postoji već 
nekoliko godina konačno 
realizovana zajedničkim 
ulaganjem opštine Apatin i 
pokrajine.

Pokrajinski sekretar za 
sport i omladinu, Vladimir 
Batez, je svojim govorom 
zvanično ove terene predao 
na upotrebu građanima 
Apatina.

Ko m p l e k s  s p o r t s k i h 
terena sačinjavaju tereni 
za basket, mali fudbal, 

rukomet i mini teretana 
na otvorenom.  Cela 
investicija je vredna 11 
miliona i 296.000 dinara, 
od čega je blizu 8 miliona i 
200.000 dinara obezbedila 
pokrajinska vlada, a razlika 
sredstava do ukupnog 
iznosa je izdvojena iz 
budžeta opštine Apatin. 

Marko Ždero, član državne 
basket reprezentacije, 
pohvalio je činjenicu da je 
neko nakon dosta vremena 
konačno napravio teren 
isključivo za basket. 

Miodrag Baćanov
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U Apatinu osnovano 
Udruženje ljubitelja prirode

U Apatinu je osnovano 
novo ekološko udruženje 
pod nazivom “Udruženje 
ljubitelja prirode Franc 
Špajzer” koje je povodom 
p o č e t ka  svo g  ra d a 
organizovalo pravi hepening 
za sve ljubitelje prirode. 
Uz brojne posetioce 
i z l ož b e n o g  p ro s to ra 
na kome su se nalazili 
štandovi sa cvećem, 
kućnim ljubimcima i 
proizvodima narodne 
radinosti, predstavljen 
je i formirani 
azi l ,  jezero 
za posebnu 
vrstu crveno 
i  ž u t o u h i h 
k o r n j a č a . 
Održana su 
i predavanja 
stručnjaka na  
teme vezane 
za  b i l jn i  i 
ž i v o t i n s j k i 
s v e t .                                                          
Boris Mašić, 
j e d a n  o d 
inicijatora za 
osnivanje ovog ekološkog 
udruženja, objašnjava da je 
ideja da Udruženje ponese 
naziv Franc Špajzer ujedno 
pokušaj da se ovaj u svetu 
nauke poznat Apatinac 
“izvuče” iz zaborava.

Špajzer je naime, kaže 
Mašić,  bio ne samo 
katolički sveštenik, već 
prvenstveno biolog koji je 
sakupio impozantnu zbirku 
od 50.000 vrsta insekata, 
od kojih 10 do njegovog 
otkrića nisu bili poznati, i u 
svetskoj stručnoj literaturi 
n o s e  n j e g ovo  i m e .                                                                                                                                         

- Apatin može da se ponosi 
činjenicom da odavde 
potiče tako vrstan biolog 
koji je sakupljao insekte ne 
samo u ovom delu Evrope, 
već i kao misionar u Aziji i 
Africi, te da njegova zbirka 
čini osnovu muzejske 
postavke u Budimpešti, 
istakao je Mašić i dodao 
kako je u planu da 1,5 jutro 
zemlje kod crkve oplemene 
biljkama i životinjama, da 
naprave malu atrakciju 
za sve posetioce grada.                                                                                                                     

I va n  Kova č ,  ro đ e n i 
Kupusinac,  veter inar 
koji živi u Novom Sadu, 
posebno je  istakao 
azil-jezero za kornjače.                                                                                                                            
- Izmestili smo dvadesetak 
kornjača iz kućnih uslova. 
Naprav i l i  smo malo 
jezero za crvenouhe i 
žutouhe kornjače koje su 
invazivna vrsta poreklom iz 
Amerike. Sada je trgovina 
crvenouhom kornjačama 
kod nas zabranjena radi 
ekološke ravnoteže koje 
one kao agresivna vrsta 
narušava ju  na uštrb 
autohtonih kornjača. One 
se ne bi trebale puštati 
u reke i prirodu uopšte. 
Nekada su ih ljudi kupovali 
u petšopovima, a kada 
odrastu za pet godina, 
zahtevaju posebne uslove 
i vlasnici ih tada nesavesno 
iz akvarijuma puštaju u 
prirodu, rekao je Kovač.     

Sofija Pualić Špero

Na Ekološkoj inicijativi održanoj u Apatinu, u organizaciji 
novoosnovanog Udruženja ljubitelja prirode “Franc 
Špajzer”, koja je imala za cilj da okupi sve ljubitelje 
prirode, zanimljiv štand je imao i Goran Gagulić iz 
Svetozara Miletića sa svojim biljkama mesožderkama.
Po Goranovim rečima, ljubav prema biljkama 
mesožderkama počela je sasvim slučajno, kada je jednu 
vrstu dobio za rođendan.
Pretpostavlja se da na svetu ima oko 600 vrsta biljki 
mesožderki, i još oko 300 biljaka koji imaju neke, ali ne i 
sve karakteristike biljki mesožderki. Ono što je specifično 
za ove biljke jeste da se hrane pretežno insektima, ali 
kao i svaka biljka vrše fotosintezu tako da mogu da 
prežive bez ishrane insektima.
Za 025info novine Gagulić otkriva da u današnje vreme 
vlada sve veća zaintesovanost za biljke mesožderke 
koje ljudi masovno kupuju kao sobnu biljku.

M.Lončar

Goran Gagulić: Sve veća 
zainteresovanost za biljke mesožderke

S l i k a r  M i l a n - M i l e 
Radaković iz Sombora 
redovno dolazi u porodičnu 

kuću kraj Dunava, gde 
održava omaleni vrt.
Stari ofarbani bicikl krasi 
deo cvetnjaka, a u pripremi 
je obrada poljoprivrednih 
starih alatki kojima će on 
naredne godine naći mesto 
u ovoj svojoj oazi odmora. 
Pomoć u vrtu supruge 
Gabrijele se podrazumeva. 
Vaše predloge možete 
prijaviti na tel. 061-807-3-
110.

S.P.Š.

EKO KUTAK
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Doživela stotu, othranila 
šestoro braće i sestara, 
prošla ratove,  Oluju , 
izbeglištvo, štrika i hekla 
bez naočara, gaji kokoške, a 
pored svoje familije, najviše 
voli Đokovića.

Smiljka je jednostavno 
majka hrabrost. Kada je 
sa šest godina ostala bez 
oca, a sa 13 bez majke, kao 
najstarije od sedmoro dece, 
Smiljka je preuzela brigu o 
svojoj braći i sestrama, dedi 
i babi, neoženjeom stricu, u 
ličkom mestu Srednja Gora, 
nadomak Udbine. 

- Ništa mi u životu nije bilo 
teško raditi. Preživela sam 
Drugi svetski rat, Oluju, 
doselila se kod dece u 
Apatin, i sada sam srećna 
među mojom decom. 
Lekari kažu da sam ko 
curica a ja njima samo 
me obilazite, pregledajte, 
lepše mi je ovde među 
decom nego tamo kod 
muža, koji je umro pre pet 
godina, smejući se kaže 
Smiljka dok brojna rodbina, 
komšije, njeni učenici iz 
Srednje Gore, gde je radila 
kao čistačica u školi, slave 
njen, kako ona kaže “prvi 
put stoti rođendan”.

Veli Smiljka kako je u 

Najstarija Ličanka Smiljana Basta (1917) - Prošla ratove i 
izbeglištvo i proslavila “prvi put stotu godinu”

ratu svašta bilo. Najstariji 
brat Branko Orlović je 
bio u Proleterskoj diviziji, 
kasnije posle rata postao 
komandant inžinjeriskog 
puka JNA, a mlađi Ilija otišao 
kod rođaka u Sarajevo, 
tamo prišao četnicima, a 
komunisti ga streljali 1947. 
godine, posle rata. Smiljka 
je gubitke teško podnosila 
ali je uz muža Danu, uspela 
da prebrodi sve,  dobije 
četvoro dece, od kojih su 
troje Nikola, Milka i Staka, 
još sa njom.

Bistrog uma, oštrog oka, ova 
vitalna starica, ne ispušta 
igle iz ruku. Štrika čarape, 
džempere, hekla stolnjake.

- Rekla sam deci dok sam 
živa ne puštam igle iz ruku. 
Samo ih neću poneti na 
onaj svet, šali se Smiljka, 
koja nije završila školu jer 
je morala pomagati majci 
oko braće i sestara, ali joj 
nepismenost ne smeta.

- Deci, braći, koja su svi 
završili škole, uvek sam 
govorila da sam ja ovako 
nepismena morala sve  
pamtiti, zato sam valjda 
još pri pameti. A sramota 
me videti ovako staru kako 
mogu pojesti a ništa ne 
radim, kaže kroz osmeh 

S m i l j k a , 
koja jede 
sve umerno, 
n a j v i š e 
p o v r ć e , 
sir, mleko, 
kuvano, ali 
nikad ljuto i 
slano. 

Sin Nikola 
kod koga  
živi u kući 
p o s l e 
izbeglištva  
kaže kako 
n j e g o v a 
majka do 
jutra ranoga 
gleda sve 
m e č e v e 
N o v a k a 

Đokovića.

- Kad ustanem ona me 
obaveštava kako je Đoković 
pobedio. Iako slabije čuje 
ona vidi kad Đoković na 

kraju meča podigne ruku da 
je on pobednik. Na televiziji 
gleda sve sportove u kojima 
je naša reprezentacija, ali joj 
je Đoković glavni junak, kaže 
sin Nikola i dodaje kako 
majka kod lekara ne ide, već 
joj dolazi zdrastvena služba 
za stare, mere pritisak, a on 
idelan. Pije samo aminofilin 
za bronhitis i dilakor za 
srce. U bolnici, kaže njen 
sin, nikad nije bila, a kad se 
zaboravi izađe u dvorište 
bez štake, hrani kokoške, 
skuplja jaja, uzme motikicu 
i okopava cveće. 

Ćerka Milka dodaje da ih je 
mater savetovala da nikad 
drugom ne požele loše, 
da im pomažu, kao što je 
ona to činila, jer dobrota 
donosi dugovečnost, po 
onoj “dobro se dobrim 
vraća”.

Sofija Pualić-Špero

РЕПУБЛИКА СРБИЈА
АУТОНОМНА ПОКРАЈИНА ВОЈВОДИНА

   ОПШТИНА АПАТИН   
ПРЕДСЕДНИК ОПШТИНЕ АПАТИН

Број: 011-109/2017-II
Дана: 26.9.2017. године

А П А Т И Н
На основу Одлуку о расписивању јавног огласа за давање у закуп и на 
коришћење пољопривредног земљишта у државној својини у Општини 
Апатин и расписаног огласа за прикупљање писаних  понуда за давање у  
закуп и на коришћење пољопривредног земљишта у државној својини у  
Општини Апатин, Председник Општине Апатин доноси:

З А К Љ У Ч А К
о исправци техичке грешке

У Одлуци број 011-109/2017-II од 13.9.2017. године која је објављена у 
локалном листу 025 инфо дана 21.9.2017. године исправља се следећа 
грешка:

тако што треба да гласи:

Ова исправка има правно дејство од дана од којег правно дејство има 
наведена Одлука.

Образложење

Председник Општине Апатин је донео Одлуку број 011-109/2017-II 
дана 13.9.2017. године, а која је објављена у локаном лисут 025 Инфо 
дана 21.9.2017. године којом је у Одлуци о расписивању јавног огласа за 
давање у закуп и на коришћење пољопривредног земљишта у државној 
својини у Општини Апатин и расписаног огласа за прикупљање писаних  
понуда за давање у закуп и на коришћење пољопривредног земљишта у 
државној својини у Општини Апатин направљена наведена грешка, па је 
исту требало исправити, са правним дејством од дана од кога производи 
правно дејство Одлука које се исправља.

ПРЕДСЕДНИК ОПШТИНЕ
Милан Шкрбић

APATIN 30 43,5836 206,00 1.796,00 1

APATIN 30 43,5836 23.072,22 198.561,39 1
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POMENI I OGLASI

 

Suze, bol i tuga ne 
mogu da te vrate, 

ali ljubav i dobrota i 
sve što si nam pružio 
živeće večno u našim 

srcima, jer voljeni nikad 
ne umiru.

Sinovi Milan i Jovan sa 
porodicama

Branku Durakoviću

U subotu, 30.09.2017. 
na gradskom groblju 

u Apatinu dajemo 
četrdesetodnevni 

pomen našem dragom 
ocu

08.09.1934. - 26.08.2017.

Idući broj 025info nedeljnika biće 
u prodaji 12. oktobra 2017. godine. 

Vaše pomene i male oglase 
možete dostaviti najkasnije do 

09. oktobra, do 12 sati, na adresu 
Petefi Šandora 57, Apatin.

Telefon za informacije:

025/ 779 - 706

Godišnji pomen

Tvoje veliko srce i dobra duša zaslužuju 
večno sećanje.

Dragi moj oče, puno nam nedostaješ i s 
ponosom čuvamo sećanje na Tebe.

Tvoji drugari: Goran, Lazo, Boban, Buki, Miki, 
Miško, Dačo, Jovo, Željko, Zoki, Mišo,

Saša i Branko

Tvoji sin Milan, unuka Dijana
i snaja Sonja.

Valentin Zavodski
05.01.1974. - 28.09.2016.

Gojko Basta
18.09.2010. - 18.09.2017.

Tvoji sinovi Predrag i Nenad, braća i 
sestre

Tvoj otac Luka, majka Nagorka, sin 
Mladen i brat Neđo

Branku Šijanu
20.09.2015. - 20.09.2017.

Milenka Mačkića

Vreme prolazi, a sećanje i tuga ostaju 
zauvek.

Dok živimo mi, živećeš i Ti  u našim 
srcima.

Dvogodišnji pomen našem 
dragom ocu

Dana 25.09.2017. navršava se 16 tužnih 
i bolnih godina bez našeg voljenog 

sina, tate i brata
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DRUŠTVO

Sonćanske mažoretkinje 
prvakinje Evrope

Denis Klecin i Dijana 
Mihaljev knez i kneginja 86. 

Grožđebala

Kulturno umetničko društvo “Mažoret” iz Sonte je na 
19. Evropskom prvenstvu, a koje je održano u Sloveniji, 
u gradu Laško, osvojilo titulu prvaka Evrope u kategoriji 
kadeti, disciplina mace (mejs). Na prvenstvu se takmičilo 
preko 1.400 mažoretkinja iz 12 evropskih zemalja koje su 
bile podeljene u 3 kategorije. 

Adam Vidaković, predsednik KUD-a, i trener Valentina 
Zvonar ne kriju zadovoljstvo ostvarenim uspehom i 
najavljuju da su tek počeli. . 

MAŽORETKINJAMA PRIREĐEN DOČEK U OŠ “IVAN 
GORAN KOVAČIĆ” SONTA 

Članice Kulturno umetničkog društva „Mažoret“ 
ogromnim aplauzom su dočekane od strane učenika, 
direktora i nastavnika osnovne škole „Ivan Goran 
Kovačić“ iz Sonte. 

Direktor škole, Zvonko Tadijan, svojim učenicama je 
poručio da je škola ponosna na njih i da nije mala stvar biti 
prvi na bilo kom nivou takmičenja, a posebno biti najbolji 
u Evropi. 

PRIJEM ZLATNIH MAŽORETKINJA U OPŠTINI APATIN

U velikoj sali SO Apatin održan je prijem za devojčice 
KUD-a „Mažoret“. Devojčice, njihovog trenera Valentinu 
Zvonar i predsednika KUD-a Adama Vidakovića, ispred 
lokalne samouprave, pozdravili su pomoćnik predsednika 
opštine za investicije Jevto Milojević i zamenica 
predsednika opštine Apatin Dubravka Korać. Oni su se 
prisutnima zahvalili što su na ovako lep način predstavljali 
našu opštinu i poželeli im puno sreće i uspeha u daljem 
radu. 

Pomoćnik predsednika opštine za nacionalne manjine, 
David Nađ, i sekretar SO Apatin, Marko Đumić, devojčicama 
i njihovom treneru uručili su bukete cveća, a od opštine 
Apatin kao mali znak priznanja za uspeh koji su napravili 
dobili su vikend na Fruškoj gori.

Po 86. put u Sonti je održan 
„Grožđebal“, manifestacija 
koja se uvek prvih jesenjih 
dana održava u slavu berbe 
grožđa, mladog vina, novog 
žita i dolaska jeseni. Uz 
niz propratnih  dešavanja, 
i ove godine centralni 
deo „Grožđebala“ je bilo 
tradicionalno venčanje 
kneza i kneginje, a to su 
ove godine Denis Klecin 

i Dijana Mihaljev. Na 
venčanje su stigli u koloni 
fijakera, u pratnji raspevanih 
svatova, čime je prikazan 
t r a d i c i o n a l a n  o b i č a j 
sonćanske svadbe očuvan 
do današnjih dana. 
Poštujući stare običaje, 
veseli svatovi i gosti su 
se nakon venčanja uputili 
u seosku crkvu gde je 
osveštano veliko zvono 
od novog grožđa. Završni 
deo je bila priredba 
održana u prepunoj sali 
Doma kulture. Nastupili 
su Kulturno umetnička 
d r u š t v a  „ M l a d o s t “ 
Subotica, „Jovan Lazić“ 
Beli Manastir kao i domaći 
folkloraši OKUD „Ivo Lola 
Ribar“ i KPZH „Šokadija“.

Divlje jagode oduševile
apatinsku publiku 

apatinskih “Bitangi” , 
proslavila se pobeda 
naših košarkaša.

Veliki broj ljubitelja rok 
muzike okupio se na 
gradskoj plaži u Apatinu 
na prvom “Deer and beer” 
festivalu, u organizaciji 
TO Apatin. 
Festival je zvanično počeo 
nastupom talentovanog 
apatinskog sastava “Dolly 
Bell”. 
Tokom koncerta, na 
velikom video bimu 
mogao se pratiti prenos 
polufinala košarkaškog 
p r v e n s t v a  E v r o p e 
između Srbije i Rusije. 
Uz koncert popularnih 

Na scenu su potom došle 
i zvezde večeri “Divlje 
jagode”, koje su održale 
koncert za pamćenje, 
na zadovoljstvo velikog 
broja prisutnih.
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KULTURA

Do subote u Apatinu Festival 
kratke forme “Potpis”

Tri nove skulpture 
postavljene u našem gradu

Pohvale na račun GKUD-a 
,,Dunav’’ - Održavanje 

tradicije Ličana za primer

Škola glume Dramskog 
s t u d i j a  O p š t i n s k o g 

Od četvrtka, 28. septembra, do subote, 30. septembra, u 
Apatinu se održava Festival kratke forme, pod nazivom 
“Poptis”.  Organizator festivala, Opštinski kulturni centar 
Apatin, pripremio je bogat program.

G r a d s k o  k u l t u r n o 
u m e t n i č k o  d r u š t v o 
“Dunav” iz Apatina sa 
prikazom igara iz Like, 
uspešno se predstavilo 
na Pokrajinskom festivalu 
f o l k l o r n i h  t r a d i c i j a 
Vojvodine, održanom u 
Vrbasu.

U veoma jakoj konkurenciji 
u kojoj prolazi svega 
5 Kulturno umetničkih 
društava, od čega samo 
jedan ansambl sa igrama, 
uspeli su da dobiju odlične 
kritike selektora smotre, 
Slobodanke Rac, koja je 
na početku svog izlaganja 

pohvalila nošnju koju je 
GKUD predstavio i zahvalila 
im se što na sjajan način 
čuvaju običaje, pesmu i 
igru iz Like.

P o d s e ć a m o  s v e 
zainteresovane da još 
uvek mogu da se priključe 
svim folklornim sekcijama 
u Gradskom kulturno 
umetničkom društvu 
“Dunav”.To mogu da urade 
utorkom i četvrkom od 
18 sati, u prostorijama 
GKUD-a, u ulici Marka 
Oreškovića 44a. 

Marko Lončar

U ambijentu 
parka Doma 
zdravlja Apatin 
p o s t a v l j e n e 
su tri  nove 
skulpture sa 
ovogodišnjeg 
Simpozijuma 
s k u l p t u r a 
M e a n d e r . 
Skulpture su 
koloristične i predstavljaju 
jedan deo kolekcije. U 
parku se već nalazila jedna 
skulptura umetnika Branka 
Jakšića iz Skoplja, a dodate 
su skulpture  Dragana 
Rajšića  iz  Beograda, 
Petra Sibinovića iz Uba 
i horizontalna skulptura 
Sanje  Tomašević  i z 
Beograda.
Simpozi jum skulptura 
Meander je  va jarska 
kolonija koja je osnovna 
1994. godine i traje do 
danas.  Svake godine 
dolaze umetnci iz zemlje 

i inostranstva 
da u pogonima 
a p a t i n s k i h 
fabrika realizuju 
svoja umetnička 
dela .  Prema 
propozicijama 
k o l o n i j e , 
o b a v e z a 
umetnika je 
d a  n a p r a v i 

veliki format koji se kasnije 
postavlja u ambijent grada.
Opštinski kulturni centar 
Apatin poseduje u svom 
fondu preko 100 skulptura 
savremene umetnosti 
galer i jskog formata, 
a isto tako preko 100 
skulptura koje su namenje 
za eksterijer. Do sada je 
bilo oko 70 učesnika ove 
kolonije koji su na neki 
način relevantna činjenica 
naše savremene umetnosti, 
a po čemu je ova kolonija i 
specifična.
Marko Lončar

kulturnog centra Apatin, 
posle letnje pauze, 

ponovo počinje 
sa radom.

P o z i v a j u  s e 
zainteresovani za 
upis, svih uzrasta, 
da se jave u 
prostorije OKC-a 
na prvom spratu 
(Trg Nikole Tesle 
12) i l i  putem 
telefona: 773-
588 .  Kontakt 
osoba je Dušan 
Gladić.

U toku upis u Dramski studio 
Kulturnog centra



28.09.2017.str. 14

www.025info.rs

Legenda Mile Rodić - 
Poslednji vitez fudbala

Zadrugar – Mladost Apa 1:1
Počela „berba“ bodova

SPORT

Na prste jedne ruke 
mogu se sa prostora 
bivše Jugoslavije izbrojati 
ljudi koji su aktivno na 
fudbalskom terenu preko 
pola veka. Jedan od njih 
je svakako Apatinac  Mile 
Rodić. Iako je već „zagazio“ 
u osmu deceniju života, ne 
pada mu na pamet da se 
okane fudbala. Sa aktivnim 
igranjem je prestao u 56. 
godini života.

- Mogao sam ja još da 
igram. Mogu i danas u 72. 
godini, ali zbog operacije 
kolena morao sam da 
prestanem sa aktivnim 
igranjem, kaže on. Počeo 
je 1964. u Mladosti, pa 
sve do 2000. zvanično je 
trajalo njegovo druženje 
sa fudbalskom loptom. U 
svežem sećanju je prva 
utakmica za Mladost protiv 
Hajduka iz Kule, a poslednja 
zvanična u Svilojevu protiv 
Terekveša. Između te 
dve odigrano je na stotine 
utakmica, a jedino mu je žao 
što nije odigrao oproštajnu 
utakmicu na kraju fudbalske 
karijere. Seća se i najdražeg 
gola koji je postigao u dresu 
kupusinskog Partizana 
protiv Svetozara Miletića.

- Bližio se kraj utakmice. 
12 minuta pre kraja prešao 

sam centar i krajičkom oka 
primetio da je golman na 
ivici šesnaesterca. Nisam 
razmišljao, snažno opalio 
po lopti koja je preletela 
golmana, odbila se od 
prečke i završila u mreži, 
sa setom se priseća tog 
trenutka. Kačenje kopački 
o klin nije bio i kraj druženja 
sa fudbalskom loptom. 
Već više od pola veka sa 
uspehom vodi Jedinstvo sa 

Ribareva. Igralište 
na Ribarevu je 
najviše njegovom 
z a s l u g o m 
„skockano“ kao 
k u t i j a  š i b i c a . 
Tamo je on sve, 
trener, ekonom, 
baštovan, bravar, 
stolar... I ne samo 
on, već i cela 
njegova porodica. 
Rado se seća 
perioda jedne 
sjajne generacije 
o v o g  m a l o g 
kluba koja je 
izborila plasman 
u Vojvođansku 
ligu. 

-  Igral i  smo 
sa Sentom. Došli oni do 
Apatina, i ne znaju gde 
dalje. Pokazali im ljudi 
put, stigli oni do Ribareva 
i ostali zapanjeni da jedno 
poljoprivredno dobro 
ima takve uslove za igru. 
A i danas „Jedinstvo“ ima 
uslove bolje od mnogo 
„većih“ klubova - klupske 
prostori je, svlačionice, 
tuševi, uvek pedantno 
ošišana trava, zategnuta 
ograda... Mile Rodić je 
čovek kakvog u srpskom 
fudbalu treba tražiti. I u ovim 
godinama može da se usudi 
da potrči sa mladićima koji 
mu mogu biti unuci. Mogao 
bi on da potrči i na svojoj 
oproštajnoj utakmici ako se 
organizuje. Za tako nešto 
nikad nije kasno, a Mile je 
to zaslužio.

Miodrag Baćanov

U proteklom 6. kolu 
prvenstva Vojvođanske 
lige Sever, fudbaleri OFK 
Mladosti su na gostovanju u 
Srpskom Miletiću remizirala 
protiv Zadrugara (1:1) i tako 
osvajanjem boda sa ovog 
gostovanja najavili beg sa 
dna tabele.  U Miletiću se 
igrala prava prvenstvena 
utakmica bez previše 
taktiziranja ali Apatinci 
mogu da žale za pobedom 
jer su bili znatno bliži 
osvajanju sva tri boda. Nije 
dobro počelo po Mladost 
jer su igrači Zadrugara rano 
došli do prednosti, ali je 
Nikola Mandić pogotkom 
u 30. minutu izjednačio i 

kako se ispostavilo 
postavio konačan 
r a z u l t a t  o v e 
u t a k m i c e . 
U  s u d i j s k o j 
nadoknadi Mladost 
je imala šansu da 
dođe do trijumfa ali 
je Solać u situaciji 
jedan na jedan sa 
golmanom krenuo 
u dribling i izgubio 
loptu.- U prvim 
kolima smo imali 
dosta problema 

sa igračkim kadrom, ali od 
trećeg kola nam je došla 
nekolicina iskusnijih igrača 
što se već odražava na 
rezultate. Čeka nas malo 
lakši raspored, imamo dve 
utakmice kući sa Pačirom i 
Gložanom što nam otvara 
mogućnost  da nastavimo 
takmičenje sa bolje 
pozicije na tabeli, ističe 
trener Zoran Stamenić. 
Ovog vikenda Mladost 
na stadionu kraj Dunava 
dočekuje Bačku iz Pačira 
koja za sada nije osvojila 
ni jedan bod. Utakmica 
počinje u 16,30 sati.

Miodrag Baćanov

U  o rg a n i z a c i j i  TO 
Apatin održan je prenos 
f i n a l a  ko š a r k a š ko g 
p r v e n s t v a  E v r o p e . 
Događaj se odvijao na 
apatinskom Trgu Nikola 
Tesla, a gostima je bila 
obezbeđena i određena 
količina besplatnog Jelen 
piva. 
Preko 250 ljudi se okupilo 

da isprati naše momke 
do medalje, zastave 
su se vijorile, najbrži 
su zauzeli najbolja 
mesta i utakmica je uz 
gromoglasnu podršku 
Bogdanu, Bobiju, Joviću 
i ostalima otpočela. 
Nakon poslednjeg 
sudijskog zvižduka, 

iako vidno razočarani 
što porazom, što nekim 
sudijskim odlukama, svi 
prisutni su uputili aplauz 
i jednoj i drugoj ekipi, 
a određeni deo ljudi je 
svojevoljno ostao da 
pokupi ostatke i pomogne 
u sklapanju i utovaru 
klupa i stolova na čemu se 
organizatori zahvaljuju.

Zajedničko navijanje Apatinaca 
na Trgu Nikole Tesle
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Memorijal „Rade Ratko Vejin“
Pehar otišao u Laktaše

SPORT

Apatin- Dolovo  29:19 (13:6)

Prvoligaški prvenac
Odličan start kuglaša 

Apatina: Tri iz tri
R u ko m e t a š i  A p a t i n a 
su pobedom startovali 
u prvenstvu  Prve lige 
Vojvodina. Domaćini su 
jakom odbranom otvorili 
susret što je na neki način 
iznenadilo protivnika koji 
prvi pogodak postiže  tek 
u 12. minutu kad je na 
semaforu već stajalo 6:0 
za apatinske rukometaše. 
Do tog trenutka razlika je 
mogla biti i ubedljivija da 
je bilo više koncentracije u 
završnici jer su “plavo-beli” 
promašili nekoliko zicera. 
U istom ritmu su izabranici 

Saše Babića nastavili do 
kraja poluvremena pa se 
na pauzu otišlo rezultatom 
13:6. U drugom delu došlo 
je do opuštanja i pada igre u 
odbrani ali pobeda ni jednog 
trenutka nije dovedena 
u pitanje. Najefikasniji u 
redovima domaćina bili 
su Ćirić i Milojević sa po 
6 pogodaka, dok je kod 
gostiju Miloš Petrović 
postigao isto šest golova. 
Ovog vikenda  rukometaši 
Apatina putuju u Bačku 
Palanku na gostovanje ekipi 
Lavova.

Nakon tri odigrana kola 
prvenstva Prve lige –
Vojvodina kuglaši Apatina 
se nalaze na čelnoj poziciji 
sa maksimalnim učinkom, 
tri pobede iz tri utakmice. 
Proteklog vikenda oni su 
kao domaćini nadigrali 
ekipu Kristala iz Zrenjanina 
rezultatom 7:1 (3533:3333) i 
na taj način se sa Dunavom 
iz Bačke Palanke osamili na 
čelu tabele.

- Dobro smo tempirali 
f o r m u  z a  p o č e t a k 
prvenstva, što je potvrđeno 
i na Junaković kupu koji 
smo osvojili u konkurenciji 
elitnih klubova 
iz više zemalja. 
D r a g o  n a m 
je što u svim 
u t a k m i c a m a 
m a k s i m u m 
p r u ž a j u 

je revijalni susret između 
Ratkovih prijatelja koji su bili 
podeljeni u crnu i belu ekipu, 
a nakon četiri četvrtine od 
po sedam minuta crna ekipa 
je savladala belu. Treba 
napomenuti da je crnu 
ekipu predvodio Predrag 
Šuput, a belu Darko Miličić.

najmlađi igrači Predrag 
Majstorović i Strahinja 
Jovanić a svi mi ostali smo 
tu da „poguramo“ rezultat 
do pobede. Očigledno da 
ova kombinacija mladosti 
i iskustva za sada odlično 
funkcioniše, kaže trener 
i igrač Milan Štulić.  U 
utakmici protiv Kristala 
svi su dobro odigrali : 
Majstorović 627, Štulić 
593, Bagi 570, Vuletić 551, 
Stojšić 591, Jovanić S. 601. 
Ovog vikenda u derbiju kola 
Apatinci gostuju Vojvodini u 
Novom Sadu.

Miodrag BaćanovPobednik tradicionalnog 
košarkaškog memorijala 
„Rade Ratko Vejin“ je 
„Igokea“ iz Republike 
Srpske, koji su u finalnoj 
utakmici savladali vršnjake 
„Borova“. Nakon polufinalnih 
utakmica u susretu za treće 
mesto mađarski sastav 
„Pecsi Vasutas 
S p o r t ko r “  j e 
u uzbudl j ivo j 
u t a k m i c i 
savladao domaći 
„Dunav“. Finale je 
donelo kvalitetnu 
u t a k m i c u  z a 
kadetski uzrast, 
ali za nijansu su 
bili organizovaniji 
i  p r e c i z n i j i 
igrači „Igokee“ 
s a v l a d a v š i 
t im „Borova“ 
rezultatom 86:53. 
Nakon kadetskog 
finala odigran 

U nedelju, 24. septembra 
iznenada je sa životne 
scene, u 47. godini života 
otišao Goran Nesvanulica 
dugogod išn j i  uspešan 
predsednik FK Bratstvo. Ceo 
svoj život podredio je porodici 
i sportu, pre svega fudbalu 
gde je nesebično davao 
celoga sebe u želji da se u 

selu stvore uslovi za napredovanje mladih i darovitih 
fudbalera. Uspomene na Gorana Nesvanulicu ostaće 
večne. Pamtiće se po vedrini, volji i želji za uspehom i 
ljudskim osobinama, a klupske prostorije ostaju praznije 
za plemenitog čoveka i domaćina.

In memoriam : Goran Nesvanulica
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